

Title (en)
Aerosol package.

Title (de)
Aerosol-Verpackung.

Title (fr)
Emballage-aérosol.

Publication
EP 0269068 A2 19880601 (DE)

Application
EP 87117316 A 19871124

Priority
DE 3640199 A 19861125

Abstract (en)

The aerosol container has two separate chambers (11, 12) for different components (A, B) which are to be mixed during use, the two chambers (11, 12) being arranged one above the other and being connected to each other by a connection channel (21), which can be opened during use, in such a way that the opening of the connection channel (21) can be produced by mechanical movement of the chambers (11, 12) relative to each other, and a discharge valve (13), which can be actuated independently, being assigned to the upper chamber (11). In order to be able to construct the lower chamber more easily, the latter is filled with a first component (A), in particular hydrogen peroxide, and a first propellant (T1), in particular butane, propane or the like, and the upper chamber (11) is filled with a second component (B), in particular hair dye or the like, and a second propellant (T2). Said propellant (T2) causes a smaller pressure, which is sufficient for discharging the component mixture through the discharge valve (13), inside the upper chamber (11) than the propellant (T1) in the lower chamber (12). The purpose of the latter propellant is merely to press the first component (A) out of the lower chamber (12) into the upper chamber (11), mixing it with the second component (B), when the connection channel (21) which is common to both chambers (11, 12) is opened. Finally, the connection channel (21), consisting of only three plastic components, is also of importance. <IMAGE>

Abstract (de)

Aerosol-Verpackung mit zwei getrennten Kammern (11, 12) für bei Gebrauch zu vermischtende, unterschiedliche Komponenten (A, B), wobei die beiden Kammern (11, 12) übereinander angeordnet und durch einen bei Gebrauch öffnenden Verbindungskanal (21) miteinander verbunden sind derart, daß durch mechanisches Gegeneinanderbewegen der Kammern (11, 12) die Öffnung des Verbindungskanals (21) herstellbar ist, und wobei der oberen Kammer (11) ein unabhängig zu betätigendes Abgabeventil (13) zugeordnet ist. Um die untere Kammer leichter bauen zu können, ist diese mit einer ersten Komponente (A), insbesondere Wasserstoffperoxid, und einem ersten Treibmittel (T1), insbesondere Butan, Propan oder dgl., und die obere Kammer (11) mit einer zweiten Komponente (B), insbesondere Haarfärbemittel oder dgl., und einem zweiten Treibmittel (T2) gefüllt. Dieses Treibmittel (T2) bewirkt einen geringeren, zum Austrag der Komponentenmischung durch das Abgabeventil (13) ausreichenden Druck innerhalb der oberen Kammer (11) als das in die untere Kammer (12) eingefüllte Treibmittel (T1). Durch letzteres soll lediglich erreicht werden, daß bei Öffnung des beiden Kammern (11, 12) gemeinsamen Verbindungskanals (21) die erste Komponente (A) aus der unteren Kammer (12) unter Mischung mit der zweiten Komponente (B) in die obere Kammer (11) gedrückt wird. Schließlich ist von Bedeutung noch der aus nur drei Kunststoffbauteilen bestehende Verbindungskanal (21).

IPC 1-7
B65D 83/14

IPC 8 full level
B65D 83/16 (2006.01); **B65D 83/14** (2006.01); **B65D 83/28** (2006.01); **B65D 83/42** (2006.01); **B65D 83/58** (2006.01)

CPC (source: EP)
B65D 83/687 (2013.01); **B65D 83/752** (2013.01)

Cited by
BE1004018A3; EP1645264A1; EP1642565A1; US5947335A; US8328118B2; WO9627541A1; US8338354B2; US8784504B2; US10799842B2; WO2016175693A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0269068 A2 19880601; EP 0269068 A3 19890920; EP 0269068 B1 19931020; AT E96115 T1 19931115; AU 8138587 A 19880526;
DE 3640199 A1 19880601; DE 3787872 D1 19931125; JP S63152578 A 19880625; ZA 878796 B 19880727

DOCDB simple family (application)
EP 87117316 A 19871124; AT 87117316 T 19871124; AU 8138587 A 19871119; DE 3640199 A 19861125; DE 3787872 T 19871124;
JP 29542887 A 19871125; ZA 878796 A 19871124